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    دولت براي حل مشكلات به دست نياز دارد نه گوش!
مشاور رئيس جمهور از آغاز به كار سامانه مطالبات عمومي)سمع( 
به صورت آزمايشي در آينده نزديك خبر داد. حسام الدين آشنا 
در توئيتر نوش��ت: »با مصوبه هيئت وزيران به زودي س��امانه 
مطالبات عمومي)سمع( به صورت آزمايشي آغاز به كار مي كند. سمع گوش شنواي 

دولت براي رسيدگي به خواسته هاي مشترك گروه هاي بزرگ است.«
يك فعال رس��انه اي طي توئيتي در پاس��خ به مصوبه هيئ��ت وزيران براي 
راه اندازي سامانه مطالبات عمومي)سمع( نوشت: دولت براي حل مشكلاتي 

كه با چشمانش مي بينه به دست نياز داره نه گوش.
    بايد به آن كسي  كه نتانياهو را سركار گذاشته جايزه داد

ادعاي مضحك نخس��ت وزير رژيم اشغالگر قدس در س��ازمان ملل درباره 
منطقه اي مسكوني در تهران علاوه بر واكنش كاربران واكنش مسئولان را هم 
به دنبال داشته است. غلامعلي حدادعادل عضو مجمع تشخيص مصلحت نظام 
با انتشار پستي در توئيتر فردي را كه نتانياهو را سركار گذاشته است مستحق 
جايزه خواند. حداد عادل در حساب كاربري خود در توئيتر نوشت: بايد به آن 
كسي  كه نتانياهو را سركار گذاشته و تورقوزآباد را توي دهان او انداخته جايزه 

داد. هر كه بوده، خوب او را شناخته و دست انداخته است. 
.................................................................................................................................
    روايت ضرغامي از گفت وگويش با طلبه هاي بازداشتي فيضيه 

سيدعزت الله ضرغامي عضو شوراي عالي انقلاب فرهنگي و 
رئيس اسبق سازمان صداوس��يما با انتشار پستي در صفحه 
شخصي خود در اينس��تاگرام به ديدار اخيرش با طلبه هاي 

بازداشتي فيضيه پرداخت. ضرغامي در اينستاگرام نوشت:
صبحانه با طلبه هاي بازداشتي فيضيه! از طريق يك پيام و پيشنهاد توئيتري 
با آنان آشنا شدم و قرار صبحانه گذاشتيم. آنان فضلاي درس خوانده حوزه 
بودند. طلبه سال هاي اول نيس��تند. به شدت مستقلند و هرگونه وابستگي 
به اين و آن را توهين بزرگي به خود مي دانند. اهل استدلال هستند براي هر 

سؤال و ابهام پاسخ روشني دارند. اجمالاً در مورد حادثه فيضيه مي گويند:
1- حركت خودجوش و انقلابي شان در همراهي با مردم و اعتراض به وضعيت 

معيشتي و گراني در كشور بوده و ادامه خواهد داشت. 
۲- فقط معترض دولت نيس��تند بلكه نس��بت به مجلس و قوه قضائيه هم 

منتقدند و اقداماتي داشته اند. 
۳- مي گويند شعار »اس��تخر فرح« را به دليل ايجاد حاشيه بلافاصله جمع 

كرده اند تا اصل تجمع چند هزار نفري شان زير سؤال نرود. 
۴- مي گويند اين جمله تهديد نيس��ت. فرق اس��ت بين هش��دار و تهديد. 

تهديدكننده بايد امكانش را هم داشته باشد. ما چه امكاناتي داريم؟
۵- معتقدند اين هشدار مي تواند شامل كس��اني باشد كه امروز به رغم نظر 

صريح رئيس جمهور، باز هم شعار مذاكره با ترامپ را مي دهند!
6- معتقدند ادعاي عليه آنان، به نوعي متهم كردن فيضيه به تروريسم است. 
۷- مي گويند اگر شعار آنان دوپهلو بوده است، چرا رئيس جمهور كه شعارهاي 
دوپهلو و بلكه صريحي نسبت به خيلي از معتقدات ديني و انقلابي داشته، 

مورد سؤال قرار نمي گيرد؟ )موارد مستندي هم ارائه مي كنند. ( 
۸- مي گويند استخر فرح نماد است. عاقبت فرح مراد است! 

بدفهمي از يك شعار خاص نبايد موجب كيفرخواست عليه آنان شود. 
۹- در مورد عبارت روي دسته پلاكارد هم مي گويند، اين مسئله كاملاً مرسوم 
است و مساجد و هيئات و حسينيه ها و تشكل هاي ديني محل مشخصي را 

تعيين مي كنند كه لوازم تبليغي دور ريخته نشود. 
1۰- مي گويند مقابل جريان »انقلاب زدايي« در حوزه ايس��تاده اند و هيچ 

رسانه و نهاد رسمي هم اقدامات و مواضع آنان را منعكس نمي كند. 
11- از دستبند و چشم بند و بازداشت انفرادي هم به شدت گله مندند. 

1۲- از رهنمودهاي رهبري در ديدار دانشجويي سال ۹1 كه نبايد با جوانان 
انقلابي برخورد شود هم مستندات خوبي داشتند. 

1۳- معتقد بودند فلسفه دادگاه ويژه روحانيت براي برخورد با گردن كلفت ها 
بوده نه طلبه هاي انقلابي. 

*پي نوشت
آنان آماده گفت وگوي رس��انه اي با هر منتقدي هس��تند. تنها راه حل اكثر 
بحران هاي سياسي داخلي فقط »گفت وگو« است. چرا در آستانه دهه پنجم 
انقلاب شكوهمند اسلامي كه شعار آزادي س��رلوحه آن بود تا اين اندازه از 

گفت وگوي صريح با يكديگر واهمه داريم؟
چرا بايد همه راه ها به دستگاه قضايي ختم شود؟

از سوی نيروی دريايی سپاه صورت گرفت
 توقیف و اخذ  غرامت از کشتی امریکایی

در خلیج فارس
اطلاعات و تصاوير جديدي از اقدامات و عملكرد نيروي دريايي س�پاه 
پاس�داران انقلاب اس�لامي در تنگه هرمز و خليج فارس منتشر شد. 
پخش مستندي درباره اقدامات نيروي دريايي سپاه پاسداران انقلاب اسلامي 
از سيماي جمهوري اسلامي ايران با نام قلب زمين، تصاوير و نكات جديدي از 
عملكرد سپاه در تنگه هرمز و خليج فارس به مردم ارائه داد، البته اين مستند 
در ميانه روز پخش شده كه طبيعتاً ميزان بيننده كم است. خبرگزاري تسنيم 
در مورد اين مستند مي نويسد: در بخشي از اين مستند، براي اولين بار فيلمي 
از لحظه ورود نيروهاي سپاه پاسداران به كشتي كانتينربر شركت مرسك كه 
در هشتم ارديبهشت ماه سال ۹۴ توسط نيروي دريايي سپاه توقيف شده بود، 
منتشر شد. اين كشتي كانتينري، در واقع همان كشتي غول پيكري بود كه 
چندي پيشتر از توقيفش، به يكي از سكوهاي فاز 1۳ پارس جنوبي برخورد 
و پس از وارد كردن خسارت به اين سكو از محل فرار كرده بود و چندي بعد، 

دادگاهي در داخل كشور حكم توقيف كشتي را صادر مي كند. 
ماجراي توقيف كش��تي هم اين گونه بوده كه ابتدا به كشتي دستور توقف داده 
مي شود اما تمكين نمي كند و پس از شليك گلوله، شناور به دستور تمكين كرده 
و متوقف مي شود و نيروي دريايي س��پاه اين حكم را در آب هاي جنوبي كشور 
اجرا مي كند و كشتي توقيف مي شود. در فيلم، واضح است كه نيروهاي سپاه وارد 
پل فرماندهي كشتي شده و كنترل كشتي را به عهده مي گيرند اما پيش از آن، 
گويا فرمانده كشتي امريكايي از نيروهاي ائتلاف و امريكا درخواست كمك كرده 
بود. جالب است بدانيد كه كشتي حامل ۲۵۰۰ كانتينر حاوي تسليحات فرانسه 
و امريكا بوده و از اين حيث براي اين كشورها از اهميت بالايي برخوردار بود، بر 
همين مبنا بلافاصله پس از توقيف كشتي توسط سپاه، جنگنده هاي امريكايي از 
راه مي رسند اما به آنها هشدار داده مي شود كه نزديك نشوند، آنها هم مجبور به 
ترك منطقه مي شوند. كشتي مرسك، چندي بعد با پرداخت غرامت خسارتي 

كه به سكوي 1۳ پارس جنوبي زده بود، توسط سپاه آزاد مي شود. 
در اين مس��تند تصاوير زيادي از رص��د هوايي و دريايي ش��ناورهاي نظامي 
كشورهاي مختلف به خصوص امريكا، انگليس و فرانسه پخش شده كه بعضي از 
آنها براي اولين بار است به نمايش درآمده است. در يك مورد، شناورهاي سپاه 
به يك ناوشكن فرانس��وي درباره پرواز بالگردشان اخطار مي دهند و ناوشكن 
بلافاصله تمكين و دستور فرود بالگرد روي عرشه ناو را صادر مي كند يا مثلًا در 
يك بخش، سپاه پاسداران براي اولين بار فيلمي را پخش مي كند كه مربوط 
به ۲۵ دي ماه سال ۹۳ است. در اين فيلم، يك ناوشكن فرانسوي پرچم ايران را 
نصب كرده و در حال عبور از آبراه شمالي جزيره ابوموسي است. ماجرا از اين قرار 
بوده كه اين كشتي جنگي فرانسه قصد عبور از منطقه را داشته و سپاه به دليل 
حق حاكميت كشورمان بر آن نقطه، دستور توقف به آن كشتي مي دهد و اعلام 
مي كند در صورتي كه قصد عبور از اين نقطه را دارد، بايد حتماً پرچم كشورمان 
را بر فراز ناوشكن نصب كند، در غير اين صورت بايد منطقه را ترك كرده و از 
مسيري كه آمده بازگردد. ناوشكن فرانسوي هم اعلام مي كند كه پرچم ايران 
را نصب مي كند و سپس با اسكورت شناورهاي سپاه در حالي كه پرچم ايران بر 
فراز دكل ناوشكن قرار دارد، از منطقه عبور و ادامه مسير را طي مي كند. دريادار 
تنگسيري فرمانده نيروي دريايي سپاه در بخش��ي از اين مستند مي گويد: تا 
زماني كه ما در امنيت كامل هستيم و نفت مان را صادر مي كنيم، مشكلي نيست 

اما معني نمي دهد كه نفت ما صادر نشود اما نفت ديگران صادر شود.

تلاش جه�ت تغيي�ر ب�اور جامع�ه نس�بت به 
غرب، هنوز از دس�تور كار يك جماعت داخلي 
خ�ارج نش�ده و از انتخاب�ات س�ال 92 تاكنون 
به اش�كال مختلف خود را نش�ان داده اس�ت؛ 
يك روز تلاش مي ش�د توافق هس�ته اي، ناجي 
كش�ور براي پايان دادن به مش�كلات اقتصادي 
كش�ور معرفي ش�ود، روز ديگر تلاش مي ش�د 
برج�ام 2 و 3 را ي�ك ض�رورت اساس�ي ب�راي 
فائق آمدن بر مش�كلات كش�ور عن�وان كنند 
و ام�روز وابس�تگان به اي�ن جري�ان در تلاش 
هس�تند تا امض�ا و عضويت رس�مي اي�ران در 
FATF حلال مش�كلات داخلي عنوان ش�ود. 
اين جماعت هي��چ گاه ك��م كاري، اولويت دهي به 
اهداف جناح��ي، رانت خ��واري و آقازادگي و عدم 
تحرك و پوياي��ي در ارگان ها و مجموعه هاي تحت 
مديريت خود را عامل اصلي به وجود آمدن شرايط 
فعلي عنوان نمي كند. هيچ گاه نگاه مطلق به غرب 
به جاي تمركز بر اقتصاد درون زا را عامل مشكلات 
روزافزون داخلي ندانس��ته و نفوذ افراد وابس��ته به 
غرب از جمله دوتابعيتي ها را مانعي در جهت توسعه 
و اعتلاي كش��ور معنا نمي كند. نس��خه يگانه اين 
جماعت براي اداره كشور، فروش برگ هاي اقتدار 
كشور در حوزه های هسته اي، موشكي و منطقه اي 
است بدون آنكه به پيامدها و آسيب هاي اين رويكرد 
خطرناك در حوزه های دفاعي، نظامي و سياس��ي 

كشور توجه شود. 
امروز وابستگان به جريان غرب گرا و غرب باور كشور 
در تلاش هس��تند تا عامل اصلي مش��كلات اصلي 
كشور را عدم پذيرش س��ندهاي بين المللي مانند 
FATF عنوان كنند، اين در حالي است كه پذيرش 
FATF بر اساس مفاد آن گره هاي تحريمي را عليه 
كشور دچار پيچيدگي بيش��تر خواهد كرد و اينكه 
عنوان مي شود با پذيرش FATF حداقل ۵۰ درصد 
نرخ ارز كاهش پيدا مي كند، شبيه همان شعارهايي 
است كه در مناظرات انتخاباتي سال های ۹۲ و ۹6 

به مردم وعده مي دادند. 
مجم��وع ۴۹ م��اده FATF تعه��دات بس��يار 
گس��ترده اي را براي ايران ايجاد مي كند كه عدم 
اجرايي كردن هركدام از اين تعهدات مي تواند به 
لحاظ حقوقي هزينه هاي فراواني را براي كشور به 

همراه داشته باشد. 
جريان غرب  باور امروز FATF را ناجي نوس��انات 
ارزي و عامل اصلي مقابله با گراني معرفي مي كنند، 
به عنوان نمونه پروانه ماف��ي نماينده اصلاح طلب 
مجلس هفته گذشته در توئيتر خود نوشت: » لوايح 
چهارگانه ك��ه در حال تصويب در مجلس اس��ت و 
FATF يكي از آنهاس��ت، مي تواند تبادلات پولي 

بين المللي ما را تس��هيل كرده و از دس��تاورد اين 
اتفاق ضمن ثبات در ب��ازار ارز مي توان قيمت آن را 
حتي به ميزان ۵۰درصد قيمت فعلي كاهش داد.« 
نمونه هاي بسياري از اين موضع گيري را رسانه ها و 
شخصيت هاي وابسته به طيف غرب زده در روزهاي 
اخير به كرات تكرار مي كنند و اين وعده را به مردم 
مي دهند كه ب��ا پذيرش خواس��ته هاي بين المللي 
امريكا )در قالب پذيرش كنوانس��يون ها و تعهدات 
بين المللي( مانند FATF دغدغه هاي معيش��تي 

مردم به صورت كلي برطرف خواهد شد. 
   ايجاد هراس و ترس 

نسبت به پافشاري روي اصول
پروانه مافي و دهها تن از سياستمداران و رسانه هاي 
مكتوب- مجازي- تصويري وابسته به اين جماعت، 
هدف اصلي خود را ترساندن مردم از آينده انقلاب 
و نظام تعريف كرده اند؛ ترسي كه با رشد سرسام آور 
قيمت ها، دامن زدن به تورم، استمرار بخشيدن به 
ركود و بيكاري و تكرار اين مس��ئله كه »نمي توان 
كشور را اداره كرد مگر با تعديل مواضع و رفتارها در 

برابر غرب« قابليت دسترسي دارد. 
روزنامه س��ازندگي ب��ه عنوان يكي از رس��انه هاي 

زنجيره اي وابس��ته به اين طيف در بخش گزارش 
اقتصادي خود مي نويسد: »همگي اين اتفاقات در 
حالي رخ مي دهد كه هنوز تحريم هاي امريكا آغاز 
نشده و كشور از نظر تأمين منابع ارزي دچار بحران 
نيست... در حالي كه درد و درمان مشخص است ولي 
هيچ مسئول دولتي اي جرئت تصميم گيري قطعي 
در مورد نرخ ه��ا را ندارد... مدي��ران دولتي در دهه 
هفتم عمر خود دچار بحران بي تصميمي شده اند. 
تعدادي از آنها بهانه گيري هاي نهادهاي نظارتي را 
دليل رفتار خود مي دانند و عده اي ديگر هم تدبيري 

براي اين روزهاي اقتصاد ايران ندارند.«
محمد توس��لي دبير كل تش��كل منحله »نهضت 
آزادي« ه��م مي گويد: »ما بايد در راس��تاي منافع 
ملي خود عمل كنيم و در اين چارچوب نبايد با هيچ 
كش��وري قهر كنيم و بايد اين را بدانيم كه مذاكره 
به معناي تسليم شدن نيس��ت« و سپس در اثبات 
كنايه  خود مبن��ي بر ضرورت مذاكره ب��ا امريكا به 
ماجراي موسي)ع( و فرعون مي گويد: »اگرچه در 
اين ميان صحبت هاي روحاني و ترامپ- در سازمان 
مل��ل- تأثير مثب��ت رواني در وضعي��ت اقتصادي 
ما نداش��ت و باعث ب��الا رفتن نرخ دلار ش��د اما به 

نظر مي رس��د علت آن احتمالاً انتظار ديدار و آغاز 
مذاكره بوده كه با محقق نش��دن آن شاهد چنين 
اتفاقي در بازار هس��تيم.« تلاش براي فريب افكار 
عمومي با ش��عارهاي پوپوليس��تي تنها در سطح 
رس��انه ها و شخصيت هاي دس��ت چندم اين طيف 
وجود خارجي ندارد، كمااينكه همانطور كه اش��اره 
ش��د مقامات ارش��د دولتي چه در زمان تبليغات 
انتخاباتي رياست جمهوري و چه پس از آن تلاش 
كرده اند با مجموعه اتفاقاتي دست ساز مردم را ابزار 
فشاري براي حاكميت جهت پذيرش كنوانسيون ها 
و توافقنامه هاي بين المللي و از سوي ديگر تعديل 
رويكرده��ا در عرص��ه بين الملل��ي و در مواجهه با 

غرب كنند. 
عباس آخوندي وزير راه و شهرس��ازي امروز بعد از 
گذش��ت پنج س��ال از روي كارآمدن دولت مدعي 
اعتدال محوري، به جاي پاسخ دهي به مردم نسبت 
به اينكه چرا وزارتخانه متبوع وي نه تنها گرهي از 
مشكلات مردم در بخش حداقل مسكن باز نكرده 
و هيچ دليل��ي براي عدم تحقق ش��عار پرطمطراق 
خود در مورد مسكن اجتماعي ارائه نمي دهد بلكه 
ناكارآمدي و ناتوان��ي دولت را به گ��ردن مقاومت 

ع��ده اي در داخل كش��ور در مورد ع��دم پذيرش 
كنوانسيون هاي بين المللي نظير FATF انداخته 
و بيان مي كند: »همانطور كه رئيس جمهوري گفت 
برجام سايه جنگ از كشور را برداشت چراكه ماهيت 
برجام امنيتي بود و بهبود اقتصادي از دستاوردهاي 
 FATF بعدي برجام بود مشروط بر اينكه مسئله
 FATF حل مي شد. مخالفان مغلطه مي كردند كه
خاصيت اقتصادي ندارد، مشخص است كه خاصيت 
برجام امنيتي بود و در س��ايه امنيت مي توانستيم 
مشكلات اقتصاد را حل كنيم.« آخوندي مي گويد: 
كارك��رد اقتصادي برج��ام همراه با ح��ل موضوع 

FATF است. 
در مورد FATF كه عناصر اي��ن جريان در تلاش 
براي سفيدنمايي مفاهيم آن در داخل هستند بايد 
توجه داش��ت كه بر اس��اس مفاد آن )همانطور كه 
بارها گفته شده است( نه تنها تمام اطلاعات مالي 
و ريالي كشورمان در اختيار مقامات و دستگاه هاي 
امنيتي غربي قرار گرفته بلكه تبادلات و ارتباطات 
س��اده مالي با جنبش هاي آزادي بخش ملي دچار 
موانع و چالش ه��اي فراوان ش��ده و حتي منجر به 
خودتحريمي اجزاي مهم نيروهاي مس��لح ش��ده 
و فعاليت ه��اي آنها زير ذره بين غ��رب قرار خواهد 

گرفت. 
با تصوي��ب FATF در ايران نه تنها كش��ورمان از 
ليست سياه خارج نمي شود بلكه بايد گام هاي مهم 
ديگري را نيز در دس��تور كار قرار دهد، بدين معنا 
كه اعضاي گروه FATF بررس��ي خواهند كرد كه 
آيا ايران از ليست سياه خارج شود يا خير، به فرض 
كه ايران از ليست سياه خارج شود، در اين صورت 
نياز به اجماع اعضا دارد، يعني حتي كش��ورهايي 
مانند امريكا و اس��رائيل نيز بايد آراي مثبت به نفع 

ايران ارائه دهند. 
مهم تر اينكه س��اختار و اهداف FATF به گونه اي 
اس��ت كه رفتار ايران در ح��وزه مال��ي- بانكي در 
ي��ك نظ��ام رفت��اري معي��ن و نظام من��د تعريف 
مي شود. جريان سياس��ي مذكور- براساس تئوري 
پدرخوانده هاي خود- تلاش كرده در ش��ش سال 
اخير در روابط بين المللي با سازمان هاي بين المللي 
تغييرات جدي را ايجاد و»تعهدات مالايطاق«ي را 
براي حاكميت ترتيب دهند كه خروجي قطعي آن 
»نرماليزاسيون« رفتار جمهوري اسلامي ايران در 
عرصه منطقه اي- بين المللي است. نرماليزاسيون 
رفتار ايران، در برهه كنوني، سازمان هاي بين المللي 
را در مقام»مدع��ي- ش��اكي« و اي��ران را در مقام 
»پاسخگويي« قرار داده و فشار مجامع بين المللي را 
عليه كشور تشديد و سندهاي متقني براي »توسعه 

تحريم ها« فراهم  می كند.

FATF بعد از برجام ناجي كشور معرفي شد!

اقتدار کشور را با برخی کنوانسیون ها به دست انداز نیندازید

اصلاح طلبان با وجود اينكه خود     بهارستان
را طرفدار آزادي نشان مي دهند 
اما عمدتاً با طرح شفافيت آراي نمايندگان مخالف هستند. 
طرح شفافيت آراي نمايندگان اغلب توسط نمايندگان اصلاح طلب 
مورد مخالفت و عدم پذيرش قرار گرفته است. اين درحالي است كه 
اصلاح طلبان همواره خود را مدافع آزادي و شفافيت نشان مي دهند. 
طرح شفافيت آرای نمايندگان نخس��تين بار توسط »حسينعلي 
حاجي دليگاني« نماينده مردم شاهين شهر اصفهان مطرح شد. او با 
انتشار جدولي حاوي ساعات حضور و غيابش و ريز فعاليت هاي خود 
در مجلس بيان نمود اين حق مردم است كه بدانند نماينده شان در 

زمان حضور در مجلس چه كار مي كند. 
»فاطمه حسيني« نماينده اصلاح طلب تهران يكي از نمايندگاني 
اس��ت كه مخالفت علني خود را با اين طرح اعلام كرده است. اين 
نماينده ضمن انتقاد از طرح شفافيت آرا با انتشار پستي در توئيتر 
توضيح داده كه چرا حاضر نش��ده اس��ت به كمپي��ن حامي طرح 
ش��فافيت آرای نمايندگان بپيوندد. حس��يني در حساب كاربري 
توئيتر خود نوشت: »به كمپين شفافيت آرای نمايندگان نپيوستم 
زيرا 1. در ظاهر داوطلبانه است اما به ابزار سياسي اعمال فشار عليه 
نمايندگان تبديل شده ۲. هدف آن نه شفافيت آرا در همه طرح ها و 
لوايح بلكه تنها وارسي رأي نمايندگان به لايحه الحاق به CFT است 

۳. به دنبال تحقق منافع جريان خاص است نه منافع ملي«.
پيش از اين پست، حسيني در پس��تي جداگانه خطاب به دو تن 
از پيش��نهادهندگان اين طرح پرس��يده بود وعده اول مهر آنان 
درباره شفافيت آرا چه شده است. حسيني در توئيتر نوشته بود: 
»بر اساس كمپين شفافيت آرای نمايندگان، قرار بود نمايندگان 
حامي اين كمپين، از اول مهر آراي خود را به صورت علني اعلام 

كنند. چرا آرا، طبق وعده اعلام نشد؟!«

فاطمه حسيني كه فرزند صفدر حسيني است درحالي اين موارد 
را عليه طرح شفافيت ابراز مي كند كه بايد گفت اگر كار نماينده اي 
ايراد ندارد چرا بايد اينگونه از فعاليت خود به عنوان وكلاي ملت 

واهمه داشته باشد. 
در ميان نمايندگاني كه تاكنون به اين كم پين ن پيوس��ته اند، نام 
»محمود صادقي« رئيس فراكسيون شفاف سازي و سالم سازي 
اقتصاد و انضباط مالي مجلس ديده مي شود، اين در حالي است كه 
صادقي در اظهارنظري در بدو تأسيس فراكسيون شفاف سازي و 
سالم سازي اقتصاد و انضباط مالي در مجلس، درباره اهداف تشكيل 
فراكسيون گفته بود: »بعضي از اشخاص و دستگاه ها از شفافيت 
گريزان هستند و مردم را محرم نمي دانند، در حالي كه در دنياي 
كنوني يكي از ابزارهاي مهم پيشگيري و مقابله با فساد، آگاهي هاي 

عمومي و نقش و مشاركت افكار عمومي است.«
وي با بيان اينك��ه نمايندگان نبايد واهم��ه اي از اعلام رأي خود 
داشته باش��ند، بيان مي كرد: »حاضر به علني شدن تمامي آراي 

خود حتي در مورد اشخاص و وزرا هستم.«
اين درحالي است كه نمايندگان طراح اين طرح از جمله دليگاني 
درباره طرح شفافيت فعاليت نمايندگان گفت: »اين طرح بسيار 
كمك مي كند نمايندگاني كه دو نبش��ي و دو نقش��ي و بي نظم 
هستند رسوا ش��وند و مردم آنها را بشناسند.« البته در اين راستا 
انتقاداتي از دوگانگي كار برخي نمايندگان مخالف طرح شفافيت 
هم ديده مي شود. در همين زمينه محمد دهقان، نماينده طرقبه 
و شانديز در توئيتر خود نوشت: »اينكه جمعي از نمايندگان به ويژه 
هيئت رئيس��ه مجلس مرتب بر تصويب كنوانسيون هاي ديكته 
شده توسط FATF تأكيد كنند كه همه مبادلات مالي ما براي 
بيگانگان شفاف شود اما در برابر شفافيت اطلاعات مالي در داخل 

كشور مقاومت مي كنند، جاي تعجب دارد!«

واهمه اصلاح طلب ها از شفافيت آراي نمايندگان

توليت آ س�تان قدس رضوي با     چهره
بيان اينكه مشكلات اقتصادي 
راهكار سياسي ندارد، گفت: راه  برون رفت از مشكلات اقتصادي 
مذاكره نيست بلكه راه حل عمل به اقتصاد مقاومتي است كه در 
برابر تكانه ها در زندگي و معيش�ت مردم مشكل ايجاد نكند. 
به گزارش رسا، حجت الاسلام سيد ابراهيم رئيسي در مراسمي 
كه با عنوان گراميداشت ش��هداي حادثه تروريس��تي اهواز در 
مسجد خاتم الانبيای پرديس��ان قم برگزار شد با محكوم كردن 
حادثه تروريستي اهواز تصريح كرد: دشمنان جمهوري اسلامي 
ايران درست در همان روزي كه نيرو هاي مسلح ما اقتدار خود را 
به نمايش مي گذارند، دست به اقدام تروريستي مي زنند تا از مردم 

اهواز و نير وهاي مسلح و مقتدر اهواز انتقام بگيرند. 
رئيس��ي عامل اصلي وقوع اين حادثه تروريس��تي را كشور هاي 
مرتجع و مستكبر جهاني دانست و اظهار داشت: تهديدات دشمن 
به هيچ عنوان كارساز نخواهد بود، چراكه مردم اين سرزمين با 
تكيه بر رهنمود هاي رهبر معظم انقلاب همواره دشمن را در اين 

ميدان دچار استيصال خواهند كرد. 

وي با اشاره به مشكلات اقتصادي در جامعه، ابراز داشت: جمهوري 
اس��لامي ايران امروزه در برابر فتنه هاي بسياري از جمله جنگ 
اقتصادي قرار دارد كه مقتداي بصيرت آفرينمان از آن به عنوان 
جنگ و امپراطوري رس��انه اي ياد مي   كنند. توليت آستان قدس 
رضوي با بيان اينكه خون ش��هداي هشت س��ال دفاع مقدس و 
مدافعان حرم بي��داري و بصيرت مي آفريند، تأكي��د كرد: ميان 
جاهليت مدرن با جاهليت قديم تفاوت هايي وجود دارد. جاهلت 
مدرن مجهز به علم و فناوري است، مجهز به قدرت و امپراطوري 
رسانه اي و پشتوانه قدرت و ثروت است، جاهليت مدرن امروزه به 
شيوه هاي مختلف مي كوشد تا موانعي در برابر انقلاب اسلامي و 

انتشار پيام انقلاب اسلامي ايجاد كند. 
وي گفت: رهبر معظم انقلاب در چند س��ال گذش��ته فرمودند 
كه دش��منان مي خواهند از كاس��تي هاي ما در ح��وزه اقتصاد 
سوءاس��تفاده كرده و بر ملت ايران فش��ار وارد كنند، از اين رو 
تلاش كنيد اقتصاد مقاومتي را دنبال كنيد. رئيسي اظهار داشت: 
اقتصاد مقاومتي، اقتصادي است كه در برابر هجمه هاي دشمنان 
آسيب نمي بيند و كشور را دچار مشكل نمي  كند. رهبر حكيم ما 
بار ها تأكيد كرده و هشدار داده اند كه گره هاي اقتصادي كشور 
بايد توسط توانايي هاي جوانان و نيرو هاي متراكمي كه در كشور 

وجود دارد، باز شود. 
توليت آس��تان قدس رضوي با بيان اينكه هيچ مشكلي در اين 
كشور بدون راهكار و راه حل وجود ندارد، تصريح كرد: مشكلات 
اقتصادي راهكار سياس��ي ندارد. براي برطرف كردن مشكلات 
اقتصادي بايد راه حل اقتصادي پيدا كرد. وي افزود: راه  برون رفت 
از مشكلات اقتصادي مذاكره نيست بلكه عمل كردن به اقتصاد 
مقاومتي و ش��كل دادن اقتصادي اس��ت كه در برابر تكانه  ها در 

زندگي و معيشت مردم مشكل ايجاد نكند.

حجت الاسلام رئيسي: مشكلات اقتصادي راهكار سياسي ندارد

جامعه اي كه با فضاي اقتصادي نامناسبي روبه رو است و اخيراً 
يك حمله تروريستي را پشت سر گذاشته، نياز دارد كه كساني 
اين جامعه را به سمت آرامش و اميد سوق دهند. طبيعتاً اول 
از همه، اين مس�ئوليت بر عهده مقامات و مس�ئولان خواهد 
بود كه به گونه اي س�خن نگويند كه آرام�ش رواني جامعه را 
برهم زنند اما سخناني از مسئولان پخش مي شود كه نه تنها 
به آرامش فضا كمك نمي كند، بلكه به گونه اي بدتر فضا را به 
هم مي ريزد و تنش زاست و بدبيني و نااميدي ايجاد مي كند. 
اخيراً يكي از مجريان تلويزيون در برنامه اي خطاب به يكي از 
مسئولان گفته بود »حرف زدن بلد نيستيد، حرف نزدن هم 
بلد نيستيد؟!« مروري بر برخي اظهارات مسئولان در همين 
هفته اي كه گذشت، نشان مي دهد تا چه حد برخي مسئولان 
مصداق اين وصف گفته شده توسط مجري تلويزيون هستند. 

    كميسيون امنيت ملي و حادثه اهواز
اعضاي كميس��يون امنيت ملي مجلس براي س��خن گفتن در 

مورد حادثه اهواز از هم پيشي مي گيرند. اخبار جلسه محرمانه 
را بيرون مي آورند و بعضاً حرف هاي متناقض مي زنند. حشمت 
الله فلاحت پيشه در دو روز اخير دو مصاحبه كرده است. از وجود 
تك تيراندازها در اطراف محل رژه و عمل نكردن آنها به دستور 
فرمانده گفته، بدون آنكه اعلام كند آي��ا برخورد قضايي با اين 

افراد شده است يا نه. 
گفتن از كاس��تي ها و ضعف ها خيلي راحت اس��ت، اما وظيفه 

نماينده مجلس اين نيست. 
او اخيراً ه��م در نطق ميان دس��تور خود با بي��ان اينكه جمعه 
گذش��ته يكي از مس��ئولان با افتخار گفت كه ۵۰۰ دوربين در 

ورزشگاه آزادي تهران نصب شده است تا دخترهاي پسرنما را 
هنگام ورود به ورزشگاه بازداشت كنند، گفت كه »زماني كه با 
حسرت و اندوه مشغول بررس��ي جنايت تروريستي اهواز بودم 
به اين فكر مي كردم كه حتي اگر يك��ي از آن دوربين ها فضاي 
پش��ت جايگاه رژه در اهواز را پوشش مي داد اينگونه قلب ايران 

به درد نمي آمد.«
در حالي كه اولاً وجود آن تعداد دوربين تكذيب شد. ثانياً وجود 
دوربين در تعداد بالا براي بازي حس��اس و پرتماشاگري چون 
بازي اس��تقلال و پيروزي لازم است و يك نماينده مجلس بايد 
بداند كه نمي توان امنيت يك بازي با چند ده هزار تماشاگر را رها 

كرد. ثالثاً چرا بايد براي اعتراض به مشكلات امنيتي در رژه اهواز، 
انتقاد بي جهت به تدابير امنيتي مكان ديگر كرد و رابعاً آيا واقعاً 
با وجود دوربين مشكل حل مي شد؟ پس چرا وجود دوربين هاي 
متعدد در ساختمان مجلس و حرم امام مانع از حمله داعش به 

اين دو مكان نشد؟! 
   اظهارات توهين آميز و بي ربط دولتي ها 

هر روز يك فيلم از وزير بهداش��ت مي آيد كه با كسي درشتي 
كرده ي��ا با غرور حرف زده اس��ت. هر بار هم ي��ك توجيهي به 

ميان مي آيد. 
يك بار به پيرمردي كه از هزينه بالاي فيزيوتراپي گلايه دارد، 
توهين مي ش��ود، روزي ديگر به مردمي كه معترض نداشتن 
مركز درماني هستند مي گويد بايد ممنون باشيد و... اظهارات 
ضدونقيض وزرا در مورد وضعيت اقتصادي و سخنگو نداشتن 
دولت هم مزيد بر علت شده است. واقعاً براي آرام كردن جامعه 

بايد چشم به چه كساني داشته باشيم؟!

نگاهی به سخنان جنجال برانگيز مسئولان به جای سخنان اميدبخش

حرف نزدن را ياد بگيريد!
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